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PROTOKÓŁ NR LXX/23  

z posiedzenia 

Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu  

z dnia 18 października 2023 roku, 

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

W posiedzeniu komisji udział brali:  

1. Pan Sebastian Jasiński    - z-ca przewodniczącego komisji  

2. Pan Łukasz Dybka   - członek komisji  

3. Pani Joanna Kacała   - członek komisji  

4. Pan Grzegorz Mielczarek     - członek komisji  

5. Pan Krzysztof Sola   - członek komisji  

6. Pan Andrzej Stępień   - członek komisji  

7. Pan Henryk Wojcieszak   - członek komisji 

Nieobecni: 

1. Pani Agnieszka Wasińska   - przewodniczący komisji 

2. Pan Waldemar Borczyk   - członek komisji 

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:    

1. Pani Patrycja Świtalska  - Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw  

  Społecznych w/m 

2. Pani Beata Korczewska  - Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy  

  Rodzinie w Wieluniu (PCPR) 

3. Pani Anna Freus   - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu 

  Opieki Zdrowotnej w Wieluniu (SP ZOZ) 

4. Pan Maciej Bryś   - Naczelnik Wydziału Komunikacji, Transportu 

  i Dróg w/m 

5. Pan Przemysław Krężel   - Skarbnik Powiatu  

Lista obecności członków komisji i zaproszonych gości stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  
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Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie LXX posiedzenia komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXIX posiedzenia komisji.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej uchwałę 

w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przypadających na teren powiatu wieluńskiego wg algorytmu 

w 2023 r. na realizację zadań określonych w ustawie z dnia 27 sierpnia 1997 r.  

o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 

niepełnosprawnych.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

zatwierdzenia „Programu naprawczego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Wieluniu na lata 2023-2025”.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu wieluńskiego 

na 2024 r. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

upoważnienia Zarządu Powiatu w Wieluniu do zawarcia porozumienia z Gminą 

Skomlin w celu realizacji przez powiat zadania zleconego z zakresu administracji 

rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej i świadczeniu 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie z dróg na terenie Powiatu Wieluńskiego  

i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2024 r. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu.  

12. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie LXX posiedzenia komisji. 
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Pkt 1 

Otwarcie LXX posiedzenia komisji. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji otworzył  

LXX posiedzenie komisji. Powitał wszystkich obecnych. 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji poinformował, 

że według listy obecności na 9 członków komisji obecnych jest 7. Podał, że nieobecni 

są: radna Agnieszka Wasińska i radny Waldemar Borczyk. Następnie stwierdził 

prawomocność obrad.  

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji powiedział,  

że radni otrzymali proponowany porządek obrad. Zapytał czy są uwagi. Nikt się nie 

zgłosił. Zaproponował wprowadzenie do przedstawionego porządku obrad pod 

numerem 12 dodatkowego punktu, tj. „Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego na lata 2023-2034”. Zapytał kto jest za. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” (nieobecni: radna Agnieszka Wasińska i radny Waldemar 

Borczyk) podjęła decyzję o wprowadzeniu do porządku obrad punktu  

pn. „Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034”. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji poddał pod 

głosowanie porządek obrad z wprowadzoną zmianą.   
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Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęła porządek posiedzenia (nieobecni: radna 

Agnieszka Wasińska i radny Waldemar Borczyk). 

Przyjęty porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie LXX posiedzenia komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXIX posiedzenia komisji.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej uchwałę 

w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przypadających na teren powiatu wieluńskiego wg algorytmu 

w 2023 r. na realizację zadań określonych w ustawie z dnia 27 sierpnia 1997 r.  

o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 

niepełnosprawnych.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

zatwierdzenia „Programu naprawczego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Wieluniu na lata 2023-2025”.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu wieluńskiego 

na 2024 r. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

upoważnienia Zarządu Powiatu w Wieluniu do zawarcia porozumienia z Gminą 

Skomlin w celu realizacji przez powiat zadania zleconego z zakresu administracji 

rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej i świadczeniu 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie z dróg na terenie Powiatu Wieluńskiego  

i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2024 r. 
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11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu.  

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

13. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie LXX posiedzenia komisji. 

Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z LXIX posiedzenia komisji. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji poinformował,  

że protokół z LXIX był do wglądu. Z uwagi na brak uwagi do treści protokołu zarządził 

głosowanie. Zapytał kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia 

komisji.   

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęła protokół z LXIX posiedzenia komisji (nieobecni: 

radna Agnieszka Wasińska i radny Waldemar Borczyk). 

Pkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej 

uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przypadających na teren powiatu wieluńskiego  

wg algorytmu w 2023 r. na realizację zadań określonych w ustawie  

z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej  

oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji powitał 

przybyłych gości. Zapytał czy są pytania do przedłożonego projektu uchwały. Udzielił 

głosu radnemu Wojcieszakowi. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zapytał czy Rada Powiatu nie 

dokonywała już kiedyś zmiany w zakresie wzrostu kosztów o 1.800 zł na WTZ.  
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Pani Beata Korczewka – Dyrektor PCPR w Wieluniu odpowiedziała,  

że kwota ta była wprowadzana do budżetu, natomiast w tej chwili Rada Powiatu musi 

dokonać podziału środków na zadania. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

jeszcze jakieś pytania. Nikt się nie zgłosił. Poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w ww. sprawie.   

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przypadających na teren powiatu 

wieluńskiego wg algorytmu w 2023 r. na realizację zadań określonych w ustawie  

z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 

osób niepełnosprawnych (nieobecni: radna Agnieszka Wasińska i radny Waldemar 

Borczyk). 

Pkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji podał,  

że radni projekt uchwały w ww. sprawie otrzymali wraz z zawiadomieniem. Zapytał 

czy są pytania, bądź też czy Pani Dyrektor chciałaby coś powiedzieć na temat zmian 

Statutu. 

Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu podała, że zmiany 

polegają na wprowadzeniu dwóch gabinetów diagnostyczno – zabiegowych  

w Poradni Chirurgii Onkologicznej i w Poradni Leczenia Bólu. Wskazała, że na 

zmiany te pozwala przeniesienie poradni w inne miejsce i wydysponowanie 

przestrzeni na gabinety, daje to też możliwość wykonywania procedur lepiej płatnych, 

których do tej pory nie można było wykonywać. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji dopytał czy jest konieczność 

zmiany cennika. 
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Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu odpowiedziała, że nie, 

dlatego, że jest tu cennik NFZ, który zawiera te procedury.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji wobec braku 

innych pytań poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmiany Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wieluniu (nieobecni: radna Agnieszka Wasińska i radny Waldemar 

Borczyk).   

Pkt 7  

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

zatwierdzenia „Programu naprawczego Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Wieluniu na lata 2023-2025”. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

pytania do Pani Dyrektor. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zapytał prowokacyjnie czy 

oprócz cudu coś nas może jeszcze uratować. Wyraził nadziejże, że WIBOR spadnie, 

spadną koszty finansowe obsługi długu, że dostaniemy kredyt restrukturyzacyjny  

i zejdziemy z należnościami wymagalnymi. Zapytał czy znowu trzeba mieć nadzieję, 

że wycena z NFZ pójdzie w górę, co zawsze się zdarzało z dużym opóźnieniem. 

Stwierdził, że generalnie nie ma dużej szansy na zmniejszenie stopnia zadłużenia.  

Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu odpowiedziała, że 

rzeczywiście dużo zależy od warunków zewnętrznych, ale dużo również zależy od 

nas. Wskazała, że szpital wieluński ma trudności w porównaniu z innymi szpitalami, 

które nie są zadłużone, bo jeżeli chodzi o podstawowy koszt, czyli koszt 

wynagrodzeń kadry medycznej, to musimy się dostosowywać do warunków 

rynkowych, nie możemy sobie też pozwolić na to żeby nasz personel zarabiał poniżej 

personelu, który jest dookoła, bo stracimy kadrę i stracimy możliwość generowania 

przychodów. Powiedziała, że dla szpitala problemem są zobowiązaniem wymagalne. 

Wskazała, że one w ostatnim czasie spadły do 3.500.000 zł, bo już osiągały wysoki 
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poziom 4.500.000 zł, z tego względu, że w I półroczu szpital wyrobił nadwykonania, 

za które zapłacono, zapłacono również za nadwykonania w zakresie endoprotez, co 

podratowało płynność. Wskazała na konieczność rozwoju ambulatoryjnej opieki 

specjalistycznej (AOS). Powiedziała, że AOS może liczyć na podnoszenie wycen, 

dlatego, że to jest tańsze leczenie pacjentów. Dodała, że teraz bardzo głośno mówi 

się o oddłużeniu szpitali, ale czy do tego dojdzie, nie wiadomo.  Wyjaśniła, dlaczego 

został przygotowany program naprawczy. Powiedziała, że za rok 2022 była strata, 

aczkolwiek ona była niższa niż koszty amortyzacji, czyli po odliczeniu kosztów 

amortyzacji szpital uzyskał wynik dodatni. Podała, że okres od lipca 2022 r. do końca 

czerwca 2023 r. był dla szpitala okresem bardzo trudnym, szpital nie uzyskiwał tylu 

przychodów do ilu był zobligowany w podwyżkach personelu medycznego, stąd 

narosły zobowiązania wymagalne, mimo że wcześniej udawało się pilnować poziomu 

2 mln zł, bo to był poziom, który nie generował dodatkowych kosztów.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zapytał o kredyt w PKO BP.  

Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu odpowiedziała, że została 

złożona oferta, nie w randze decyzji kredytowej, która była bardzo atrakcyjna. 

Zarówno szpital jak i powiat bardzo mocno przymierzali się do tej oferty, bo 

skorzystanie z niej byłoby oczywistą korzyścią dla szpitala, niemniej jednak na ten 

moment PKO BP decyzji kredytowej nie przedłożył. Powiedziała, że posiada ustną 

informację, że z końcem roku bank podejdzie od nowa do procedury przeliczenia 

wskaźników szpitala i powiatu i przekaże sprawę na komitat ryzyka. Dodała, że 

rozmawia z BGK na temat zobowiązań wymagalnych.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji zapytał czy w związku z taką trudną 

sytuacją nie warto się zastanowić i podejść do tematu sprzedaży części dachu, co 

jest pod wieżami, wyciągnąć jak największe pieniądze i zrobić np. fotowoltaikę, żeby 

nie płacić za prąd, zejść z kosztami i spłacić np. część wymagalnych zobowiązań. 

Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu powiedziała, że takie 

analizy były dokonywane i finansowo byłaby taka zasadność, natomiast prawnicy 

wypowiedzieli się bardzo negatywne o formie, która była zaproponowana. Wskazała, 

że zostały wniesione uwagi do firmy, która wystąpiła z propozycją, ale nie ma 

informacji zwrotnej.  Oświadczyła, że zorientuje się na jakim etapie jest sprawa.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

jeszcze pytania do przedłożonego projektu uchwały. Nikt się nie zgłosił. Zapytał kto 

jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w ww. sprawie.  
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Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zatwierdzenia „Programu naprawczego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu na lata 2023-2025” (nieobecni: 

radna Agnieszka Wasińska i radny Waldemar Borczyk).   

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji udzielił głosu 

radnemu Andrzejowi Stępniowi.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że był pozytywnie 

zaskoczony informacją, że jest deklaracja, przyrzeczenie odnośnie remontu Oddziału 

Położniczo-Ginekologicznego. W informacji było podane, że jest już projekt. Poprosił 

Panią Dyrektor o przedstawienie szczegółów.  

Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu poinformowała, że projekt 

był tworzony na pewno ponad rok temu i dotyczy oddziału ginekologicznego, 

położniczego i noworodkowego. Jest to nowa, kompaktowa przestrzeń, mniejsza 

zakresem powierzchniowym, co jest na plus biorąc pod uwagę i demografię  

i możliwość pozyskania przestrzeni na dodatkową działalność, o której można byłoby 

pomyśleć. Wskazała, że projekt zakłada łazienki przy każdej sali, sale 2 i 3-osobowe, 

możliwość porodów rodzinnych. Podała, że oprócz projektu są zaktualizowane 

kosztorysy, wystąpiliśmy również o ocenę inwestycji, czyli IOWISZ i uzyskaliśmy 

pozytywną decyzję.   

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał na jaką kwotę jest 

zaktualizowany kosztorys. 

Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu odpowiedziała, że około  

26 mln zł. Dodała, że doświadczeni SOR-em wiemy, że stary budynek niesie ze sobą 

bardzo dużo niespodzianek po drodze i generuje dodatkowe koszty, więc tutaj już 

było założenie wynagrodzenia ryczałtowego i zwyżka, która się z tym wiąże na 

początku, dlatego występowaliśmy i po IOWISZ i do Ministerstwa Finansów  

o finansowanie szacując wartość inwestycji na ponad 30 mln zł. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji dopytał na jaką kwotę opiewała 

plastikowa tabliczka.  
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Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu odpowiedziała,  

że 20.500.000 zł. Dopowiedziała, że inwestycja będzie realizowana w latach  

2024-2026.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał w jaki sposób 

zabezpieczony zostanie udział własny w wysokości 10 mln zł i czy na kwotę  

20 mln zł jest już jakaś umowa. 

Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu odpowiedziała, że umowy 

jeszcze nie posiada, otrzymała informację, że wniosek, który był składany ma 

pozytywną decyzję.  

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych w/m przekazała, że uzyskała informację z Łodzi, że na razie 

podpisywane są umowy na programy, które mają być do końca roku zrealizowane. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał czy stroną umowy będzie 

powiat. 

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych w/m potwierdziła.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji wobec tego zwrócił się do 

członków Zarządu Powiatu z pytaniem skąd 10 mln zł. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji odpowiedział, że: „Skarbnik 

powiedział, że znajdzie”.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy  

w trakcie remontu oddziału zachowana będzie ciągłość świadczeń, czy też zostaną 

one całkowicie przerwane. 

Pani Anna Freus – Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu odpowiedziała, że 

świadczenia nie będą przerwane. Inwestycja będzie realizowana etapami, żeby 

można było świadczenia realizować. Wskazała, że najtrudniej będzie zachować 

świadczenia w II etapie inwestycji. Dodała, że w przyszłym tygodniu odbędzie się 

spotkanie w tym temacie, bo musi to być bardzo szczegółowo opracowane.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

jeszcze jakieś pytania. Nikt się nie zgłosił. Podziękował Pani Dyrektor za obecność  

i wyjaśnienia. Następnie przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.  
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Pkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie ustalenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

wieluńskiego na 2024 r. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji podał, że 

projekt uchwały radni otrzymali w formie elektronicznej. Wskazał, że w jednej z opinii 

dot. projektu uchwały była sugestia, aby egzekwować wypełnianie obowiązku 

dyżurów nocnych aptek.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji uzupełnił, że była to sugestia 

Zastępcy Burmistrza Wielunia, w innych opiniach takiej uwagi nie było.  

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych w/m wyjaśniła, że przedłożony rozkład godzin pracy aptek został 

ustalony według zasad, które obowiązywały do tej pory. Z dniem 1 listopada br. 

wchodzi w życie ustawa o zmianie ustawy o refundacji leków, środków spożywczych 

specjalnego przeznaczenia żywieniowego oraz wyrobów medycznych 

oraz niektórych innych ustaw, która zmienia art. 94 ustawy Prawo farmaceutyczne, 

jednak artykuł zmieniający tę ustawę w części dotyczącej dyżurów aptek 

ogólnodostępnych wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2024 r.  Podała, że  będzie się 

zmieniać wiele kwestii, te dyżury nie będą obowiązywać od nowego roku, jednak nie 

można zacząć procedury w tym roku. Wskazała, że zgodnie z nowymi przepisami 

apteki będą zgłaszać do powiatu dobrowolność dyżurowania, ustawodawca 

przewidział dyżur w dzień wolny od pracy pełniony bez przerwy przez 4 godziny 

zegarowe w przedziale czasowym między godzinami 10.00 a 18.00, natomiast  

w porze nocnej przez 2 godziny zegarowe pomiędzy godzinami 19.00 a 23.00. 

Pełnienie dyżurów we wskazanych godzinach będzie finansowane ze środków NFZ. 

Stwierdzono, że do godziny 21.00 sprzedaje się najwięcej leków, między godzinami 

21.00 a 23.00 dużo mniej, a po godzinie 23.00 już prawie w ogóle. Zarząd powiatu, 

po przeanalizowaniu potrzeb mieszkańców, może zdecydować o rozszerzeniu 

zakresu godzinowego dyżurów – w takim przypadku powiat będzie finansował,  

z własnych środków, pełnienie tych dyżurów w zakresie wykraczającym ponad 

zakres godzinowy. Poinformowała, że w styczniu nie będzie można jeszcze podjąć 

nowej uchwały na rok 2024, ponieważ przepisy przejściowe wskazują, że na rok 

2024 rozkład godzin pracy apteki należy przekazać zarządowi powiatu do dnia  
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31 stycznia 2024 r. Podała, że po wejściu w życie wskazanych przepisów, 

prawdopodobnie tę uchwałę trzeba będzie uchylić i Zarząd Powiatu podejmie nową 

uchwałę, bo zgodnie z nowymi przepisami będzie to kompetencja zarządu.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji stwierdził, że jakiekolwiek 

działania w tej kwestii będzie można podjąć dopiero od 1 lutego, skoro apteki swoje 

harmonogramy mogą składać do 31 stycznia. 

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych w/m powiedziała, że nie ma możliwości skrócenia tego terminu  

i wystąpienia do aptek z prośbą o podanie rozkładu godzin pracy np. do 10 stycznia.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji dopytał czy w kolejnym roku, 

apteki będą składać rozkłady godzin pracy też do 31 stycznia.  

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych w/m odpowiedziała, że nie, zgodnie z przepisami podmiot prowadzący 

aptekę ogólnodostępną powinien przekazać zarządowi powiatu rozkład godzin pracy 

tej apteki na dany rok najpóźniej do dnia 30 września roku poprzedzającego rok,  

w którym ma być podjęta uchwała. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji stwierdził, że są to zmiany  

w dobrym kierunku.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zwrócił uwagę na zapis, który 

stanowi, że podmiot prowadzący aptekę będzie musiał zwrócić otrzymane 

wynagrodzenie z tytułu pełnienia dyżurów, jeżeli apteka dyżuru nie pełniła, albo 

pełniła go w mniejszym wymiarze.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał 

w jakiej wysokości będzie wynagrodzenie z tytułu pełnienia dyżurów, czy coś na ten 

temat wiadomo.  

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych w/m poinformowała, że zgodnie z przepisami finansowanie dyżurów 

aptek ogólnodostępnych ma postać wynagrodzenia ryczałtowego w kwocie 

stanowiącej równowartość 3,5% minimalnego wynagrodzenia za pracę określonego 

na podstawie przepisów o minimalnym wynagrodzeniu za pracę, w przeliczeniu  

na 1 godzinę faktycznie przeprowadzonego dyżuru. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji powiedział, że 

na temat nocnych dyżurów aptek odbył kilka rozmów w aptekach i w nocnej pomocy 

lekarskiej i okazało się, że zapotrzebowanie społeczeństwa jest trochę na wyrost,  
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że ludzie chcieliby żeby apteka pełniła dyżur na wypadek gdyby była potrzeba 

zakupu jakiegoś leku. Natomiast ktoś kto się udaje do nocnej pomocy lekarskiej 

otrzymuje receptę na leki, które rzadko w świetle przedstawionych przez lekarzy 

opinii, wymagają natychmiastowego przyjęcia, równie dobrze można je przyjąć  

w kolejnym dniu, kiedy apteki otwarte będą. Podał, że według opinii jednego  

z aptekarzy nocne dyżury zakończyły się po tym, jak do apteki o północy przeszedł 

jedyny w trakcie dyżuru klient żeby zakupić pojemnik na mocz, na którym marża jest 

10 groszy. Stwierdził, że stąd wynika nieopłacalność takich dyżurów, dlatego dobrze, 

że coś się dzieje w tym temacie. Wyraził nadzieję, że są to zmiany w dobrym 

kierunku. Wyjaśnił, że powiedział o tym w kontekście rozważania przez członków 

Zarządu Powiatu ewentualnej potrzeby wydłużenia zakresu godzinowego 

dyżurowania aptek. 

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych w/m wskazała, że projektodawca przeanalizował te dane statystyczne. 

Podała, że do godziny 21.00 jest zapotrzebowanie, między godzinami 21.00 a 23.00 

spada, a po godzinie 23.00 ruch w aptece praktycznie zanika.   

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji powiedział, że rozumie,  

że w trakcie roku zarząd będzie mógł ewentualnie zmodyfikować uchwałę.   

Salę obrad opuścił radny Andrzej Stępień. Komisja obraduje w 6-osobowym 

składzie.  

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw 

Społecznych w/m odpowiedziała, że tak. Ponadto wskazała, że przepisy ustawy 

określają w jakich przypadkach nie można powierzyć aptekom pełnienia dyżurów.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

jeszcze pytania. Nikt się nie zgłosił. Poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w ww. sprawie. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych  
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na terenie powiatu wieluńskiego na 2024 r. (nieobecni: radna Agnieszka Wasińska, 

radny Waldemar Borczyk i radny Andrzej Stępień).   

Pkt 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

upoważnienia Zarządu Powiatu w Wieluniu do zawarcia porozumienia z Gminą 

Skomlin w celu realizacji przez powiat zadania zleconego z zakresu 

administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 

prawnej i świadczeniu nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego. 

 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

pytania do przedłożonego projektu uchwały. 

Na salę obrad wszedł radny Andrzej Stępień. Komisja obraduje  

w 7-osobowym składzie.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji powiedział, że rozumie,  

że porozumienie, które Powiat Wieluński zawarł wcześniej z Gminą Ostrówek cały 

czas obowiązuje, tzn. w Ostrówku punkt nieodpłatnej pomocy prawnej czynny jest  

w poniedziałki i dlatego w przypadku Gminy Skomlin lokal będzie udostępniany  

w każdy wtorek, a to z kolei jest podstawą do dokonania zmiany w porozumieniu  

z Gminą Biała polegającej na udostępnieniu lokalu od środy do piątku.    

Pani Patrycja Świtalska – Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw  

Społecznych w/m powiedziała, że tak.   

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji wobec braku 

innych pytań poddał pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu w Wieluniu do zawarcia 

porozumienia z Gminą Skomlin w celu realizacji przez powiat zadania zleconego  

z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy 
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prawnej i świadczeniu nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego (nieobecni: radna 

Agnieszka Wasińska i radny Waldemar Borczyk).  

Pkt 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie z dróg na terenie Powiatu Wieluńskiego  

i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2024 r. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji powitał 

Naczelnika Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg. Zwracając uwagę na fakt, że 

uchwała ta była już kilkukrotnie podejmowana przez Radę Powiatu, zapytał co 

nowego zadziało się w rzeczonej kwestii.  

Pan Maciej Bryś – Naczelnik Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg 

w/m wyjaśnił, że zgodnie z przepisami ustawy Prawo o ruchu drogowym Rada 

Powiatu ustala corocznie stawki za holowanie i parkowanie pojazdów, stąd corocznie 

przedkładany jest projekt ww. uchwały. Wskazał, że do końca 2024 r. obowiązują 

umowy z przedsiębiorcami, które zawarte były na okres 3 lat, więc stawki nie uległy 

zmianie. Dodał, że ogłoszone przez Ministra Finansów maksymalne stawki opłat są 

wyższe niż w powiecie. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji wskazał, że zmieniły się 

numery Dzienników Ustaw i Monitora Polskiego. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

jeszcze pytania. Nikt się nie zgłosił. Zapytał kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie z dróg na terenie 

Powiatu Wieluńskiego i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym oraz 

wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu w 2024 r. 

(nieobecni: radna Agnieszka Wasińska i radny Waldemar Borczyk).  
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Pkt 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu. 

  Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

pytania w przedmiotowej sprawie. 

  Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji poprosił Skarbnika Powiatu  

o omówienie zmian w budżecie wraz z autopoprawką.  

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu wyjaśnił, że w związku  

z tym, że są autopoprawki do budżetu powiatu, jest też zmiana w WPF. Następnie 

omówił zmiany w budżecie i w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

pytania. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał na co będzie 

wykorzystana dotacja w kwocie 500 tys. zł dla Gminy Mokrsko. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że jest 

propozycja remontu drogi Nr 4514E, która została przekazana Gminie Mokrsko. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji doprecyzował, że jest to droga 

między Mokrskiem a Chotowem, tzw. droga cegielniana. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu kontynuując powiedział,  

że to jest dofinansowanie 50% na 50%, że powiat musi dołożyć 500 tys. zł, gmina 

500 tys. zł, reszta dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Dodał,  

że podobno jest możliwość żeby to w tym roku wykonać.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy są 

jeszcze jakieś pytania. Nikt się nie zgłosił. Poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmian w budżecie powiatu.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 6 głosami 

„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian w budżecie powiatu (nieobecni: radna 

Agnieszka Wasińska i radny Waldemar Borczyk). 
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Pkt 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji powiedział, że 

wyjaśnienia w przedmiotowej sprawie zostały już przedstawione przez Skarbnika 

Powiatu. Zapytał czy są pytania. Nikt się nie zgłosił. Poddał pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego na lata 2023-2034 (nieobecni: radna Agnieszka Wasińska i radny 

Waldemar Borczyk). 

Pkt 13 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

  Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji udzielił głosu 

radnemu Andrzejowi Stępniowi.  

   Radny Andrzej Stępień – członek komisji zwrócił się do Skarbnika Powiatu 

z prośbą o przygotowanie informacji pisemnej na temat inwestycji ujętych  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Wieluńskiego, wyspecyfikowanie,  

które inwestycje są zabezpieczone finansowo i w jaki sposób.  Powiedział, że bardzo 

dużo jest inwestycji, niektóre są w trakcie realizacji, niektóre są przed realizacją, po 

podpisaniu umów, które zapewniają finansowanie, a niektóre są wpisane z udziałem 

tylko powiatu, nawet w niektórych przypadkach tylko symbolicznym, żeby dana 

inwestycja figurowała. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu oświadczył, że tegoroczne 

inwestycje są zabezpieczone. 

  Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że taka informacja da 

obraz faktycznych potrzeb finansowych w nadchodzących latach.  Dalej odniósł się 
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sprawy inwestycji dotyczącej oddziału ginekologiczno-położniczego w SP ZOZ  

w Wieluniu. Podał, że z informacji przekazanej przez Panią Dyrektor, komisja 

dowiedziała się, że całkowity, realny koszt zadania, bo już po zabezpieczeniu 

dodatkowych ewentualnych kosztów, to jest 30 mln zł. Komisja dowiedziała się też, 

że jest jakaś deklaracja, chociaż niepotwierdzona formalnie żadnym dokumentem, że 

będzie dotacja w wysokości 20 mln zł, i że stroną przyjęcia dotacji jest Powiat 

Wieluński, czyli Powiat Wieluński bierze na siebie ciężar zabezpieczenia środków 

własnych, a te środki własne to 10 mln zł na zadanie, które ma być realizowane  

w latach 2024-2026. Zapytał Skarbnika czy w tym zakresie są w jakiś sposób 

zabezpieczone środki i czy to zadanie jest w WPF. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu odpowiedział, że zadanie jest 

w WPF. Wyjaśnił, że żeby otrzymać dotację, trzeba było wprowadzić to zadanie  

i napisać oświadczenie o wkładzie własnym. Zadanie to zostało wprowadzone  

do budżetu na lata 2024, 2025, 2026 i w Wieloletniej Prognozie Finansowej  

w załączniku inwestycyjnym to zadanie jest, ale tylko w kwotach zabezpieczających 

środki własne, czyli na rok 2024 zaproponowana została kwota 1 mln zł, na rok 2025 

– 4.500.000 zł, na 2026 r. – 5.300.000 zł. Wskazał, że na razie nie ma dokumentu, 

umowy, dlatego też nie została wprowadzona dotacja na szpital. 

  Radny Andrzej Stępień – członek komisji poprosił, aby w informacji zawrzeć 

adnotację, że nie ma jeszcze dokumentu potwierdzającego pozyskanie dotacji.  

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu powiedział, że zatwierdzona 

lista też jest podstawą do wprowadzenia środków, więc one mogłyby być 

wprowadzone, ale za dużo się działo w autopoprawkach teraz, żeby to dokładnie 

przeanalizować.  

  Radny Andrzej Stępień – członek komisji odrzekł, że nie jest przekonany 

czy lista ogłoszona jest formalnym dokumentem upoważniającym do podejmowania 

uchwał o przyjęciu dotacji. 

  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu w kwestii wyjaśnienia 

powiedział, że kiedyś też uważał, że podstawą jest podpisana umowa, ale od kilku lat 

Regionalna Izba Obrachunkowa nie zgłasza sprzeciwu odnośnie środków 

wprowadzonych na podstawie listy zadań zatwierdzonych do dofinansowania. 

  Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zwrócił się z prośbą, aby 

informacja o przygotowanie, której prosił radny Stępień, została przekazana na 

tablety wszystkim członkom komisji.   
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  Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu zapytał czy mógłby  

informację na ww. temat przygotować w drugiej połowie listopada.  

  Radny Andrzej Stępień – członek komisji wyraził zgodę.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy  

w tym punkcie ktoś chciałby jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. Przeszedł do 

kolejnego punktu porządku obrad.  

Pkt 14 

Zamknięcie LXX posiedzenia komisji. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczący komisji zamknął LXX 

posiedzenie Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

dziękując radnym za obecność.  

protokołowała        z-ca przewodniczącego komisji 

Anna Zychla              Sebastian Jasiński  

 

 


